

MINUTES OF PROCEEDINGS

FRIDAY, JUNE 30, 1978

(1)

The Special Joint Committee of the Senate and of the House of Commons on the Constitution of Canada met at 3:10 o'clock p.m. this day for the purpose of organization.

Members of the Committee present:

Representing the Senate: The Honourable Senators Grosart, Hicks, Lamontagne, McIlraith, Neiman and Lang.

Other Senators present: The Honourable Senators Bosa and Steuart.

Representing the House of Commons: Messrs. Beatty, Breau, Caccia, Collenette, Dawson, Gauthier (*Ottawa-Vanier*), Goodale, Hnatyshyn, Lawrence, MacGuigan and Stanfield.

The Clerk presided over the election of the Joint Chairmen.

On motion of the Honourable Senator Hicks, seconded by the Honourable Senator Grosart, the Honourable Senator Lamontagne was elected Joint Chairman of the Committee.

The Clerk of the Committee declared the Honourable Senator Lamontagne duly elected Joint Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Gauthier (*Ottawa-Vanier*), seconded by Mr. Collenette, Mr. MacGuigan was elected Joint Chairman of the Committee.

The Clerk of the Committee declared Mr. MacGuigan duly elected Joint Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Gauthier (*Ottawa-Vanier*), it was agreed,—That the Joint Chairmen and 6 other Members (*comprising two Honourable Senators and 4 Members*) appointed by the Joint Chairmen after the usual consultations do compose the Sub-committee on Agenda and Procedure.

On motion of Mr. Lawrence, it was agreed,—That the quorum of the Sub-committee on Agenda and Procedure be five with at least two parties represented.

On motion of Mr. Goodale, it was agreed,—That the Committee print 1,500 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of the Honourable Senator Grosart, it was agreed,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be authorized to make all the necessary administrative decisions for the Committee provided that these decisions can be negated by a majority decision of the Committee, and That the Sub-committee on Agenda and Procedure be authorized to settle problems in writing through agreements by memorandum in lieu of face to face meetings.

On motion of the Honourable Senator Hicks, it was agreed,—That the Joint Committee report to both Houses recommending that while studying its Order of Reference that the quorum of the Committee be 18 members whenever a vote, resolution or other decision is taken, so long as both Houses and at least two parties are represented and that the Joint Chairman be authorized to hold meetings to receive evidence and authorize the printing thereof, when 7 members are

PROCÈS-VERBAL

LE VENDREDI 30 JUIN 1978

(1)

Le Comité mixte spécial du Sénat et de la Chambre des communes sur la Constitution du Canada tient aujourd'hui à 15 h 10 sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents:

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs Grosart, Hicks, Lamontagne, McIlraith, Neiman et Lang.

Autres sénateurs présents: L'honorable sénateur Bosa et Steuart.

Représentant la Chambre des communes: MM. Beatty, Breau, Caccia, Collenette, Dawson, Gauthier (*Ottawa-Vanier*), Goodale, Hnatyshyn, Lawrence, MacGuigan et Stanfield.

Le greffier préside à l'élection du coprésident.

Sur motion de l'honorable sénateur Hicks, appuyé par l'honorable sénateur Grosart, l'honorable sénateur Lamontagne est élu coprésident du Comité.

Le greffier du Comité déclare l'honorable sénateur Lamontagne dûment élu coprésident du Comité.

Sur motion de M. Gauthier (*Ottawa-Vanier*), appuyé par M. Collenette, M. MacGuigan est élu coprésident du Comité.

Le greffier du Comité déclare M. MacGuigan dûment élu coprésident du Comité.

Sur motion de M. Gauthier (*Ottawa-Vanier*), il est convenu,—Que les coprésidents et six autres membres (*compre-nant deux sénateurs et quatre députés*) nommés par les coprésidents, après les consultations habituelles, forment le sous-comité du programme et de la procédure.

Sur motion de M. Lawrence, il est convenu,—Que le quorum du sous-comité du programme et de la procédure soit de cinq membres pourvu qu'au moins deux partis soient représentés.

Sur motion de M. Goodale, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1,500 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Sur motion de l'honorable sénateur Grosart, il est convenu,—Que le sous-comité du programme et de la procédure soit autorisé à prendre toutes les décisions administratives nécessaires pour le compte du Comité, mais que ses décisions pourront être rejetées par une décision majoritaire du Comité et que le sous-comité du programme et de la procédure soit autorisé à régler les problèmes par un protocole d'accord au lieu de le faire verbalement lors des séances.

Sur motion de l'honorable sénateur Hicks, il est convenu,—Que le Comité mixte fasse rapport aux deux chambres en recommandant que, durant l'étude de l'ordre de renvoi, le quorum du Comité soit de 18 membres lors d'un vote, d'une résolution ou d'une autre décision en autant que les deux Chambres et au moins deux partis soient représentés et que les coprésidents soient autorisés à tenir des séances, pour recevoir des témoignages et en autoriser l'impression lorsque sept mem-